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Interjú Tarlós Istvánnal Győri Béla

Páni félelem a szocialistáknál

-  A 47-es villam oson u tazom  rendszerint. K ö z li  
a v illam osveze tő , hogy végállom ás, k iszá llá s , 
pedig  há t messze vagyunk még a D eá k  téri, v a 
lód i végállom ástó l, b ékétlenkednek  a z  u tasok. 
K é t idős hölgy beszélgetését csíp tem  el: jöhe tne  
m ár ez  a  Tarlós, m ert a m i itt va n , tű rhete tlen !  
K edves Tarlós István , ön t m ár várják a főpolgár
mesteri székbe szerte a  fővárosban . É s  a F idesz  
budapesti vá lasztm ánya  is igent m ondott önre.
-  Remélem, hogy senki nem fogja megbánni, 
aki bízik bennem. A budapesti választmány 
mind a 60 szavazatát megkaptam, s bevallom, 
ez jólesett. A Fidesz fővárosi listájáról volt 
vita, de végül is, azt is maradéktalanul elfo
gadták, ha jól emlékszem, 47:15 arányban.
-  M ég  hátravan a z  országos választm ány döntése.
-  Kétségtelen, de nem hiszem, hogy külö
nösebb meglepetésre érdemes számítani, jól
lehet, az önmagukat liberálisnak mondó kö
rök még mindig nem tudtak egészen meg
nyugodni. Bizonyos jelek szerint én nem a 
főnyereményt jelentem majd a számukra.
-  P edig  a z t m ondta, döntően a jövő ve l akar fo g 
lalkozni.
-  Nem is szeretnék a különböző intrikáknál 
leragadni, hogy például a szocialisták Hor
váth Csabája akarta nemrég még Budapestet 
bevenni, s ma már azon munkálkodik, ho
gyan jelentse be a visszalépését.Es hogy a 
szocialisták talán Győzikén kívül már min
denkit megkeresnek, kvízmestert, újságírót 
s a csoda emlékszik még, hogy ki mindenkit.
-  Vágó I s tv á n t is a ka r tá k  főpolgárm esternek  
je lö ln i?
-  Tisztelek én mindenkit, csak két dolgot 
furcsának tartok. Először azt, hogy az MSZP 
politikusai lapítanak, és függetlennek, sőt ci

vilnek neveznek olyan je
lölteket, akik a pártkormány 
tagjai voltak nem is olyan 
rég. Másodszor pedig, ha a 
szocialisták olyan kiválóan 
vezették a várost, ahogy 
most mondják: hogy ők a
XXI. század Budapestjét ké
szítették elő, akkor most mi
nek ez a páni félelem? Tehát 
ha a várost nem a szétzül
lesztett közszolgáltató cé
gek, nem a szakszerűtlen
ség, a rendetlenség, a pénz
hiány jellemezné, hanem az 
volna igaz, amit állítanak, 
akkor ki kellene állniuk a 
szocialistáknak, Horváth Csa
bának, és meg kellene mé
rettetni magukat a választá
son. Olyan nagyhangon és 
bátran, ahogyan nemrég még 
beszéltek. Hogy az LMP-vel 
kapcsolatos gyanúnk beiga
zolódik, vagy az önállóság 
mellett döntenek, az majd 

kiderül. Érdekes lesz majd, hogy a balliberá
lisnak mondott körök miként ítélik meg az 
LMP-t, ha nem határolódik el, és nem uta
sítja vissza az MSZP kéretlen támogatását. 
Megint előveszik a kettős mércéjüket, mert 
emlékezzék vissza, hogy amikor én nem ha
tárolódtam el szerintük eléggé a jobbikos 
kéretlen támogatástól 2006-ban, akkor mi
lyen cirkuszt rendeztek.

Egyébként pedig baloldali emberekre, poli
tikusokra, vezetőkre is számítok majd a fővá
rosi munkában, csak éppenséggel van egy kis 
bökkenő, mert ha a jelenlegi budapesti MSZP 
és a valódi baloldal találkoznának, akkor be 
kellene mutatkozniuk egymásnak.
-  S z in te  n incs o lyan  fő vá ro si tu la jd o n ú  cég, 
ahonnan  ne bugyogna fe l  a  korrupció. M o st v a 
lóban rendet ke ll tenni, m ert akárhová lépek, né
zek , a  becsődölés, a szenny, a p iszok , és a m űkö 
désképtelenség.
-  Amikor azt mondják a szocialisták, hogy 
mi veszélyeztetni fogjuk a város további sor
sát a megjelenésünkkel, akkor ha arra gon
dolnak, hogy mit művelnek a közszolgáltató 
cégeknél, az tényleg veszélybe kerül, ami azt 
illeti, a működésre kell koncentrálni, stabili
zálni kell pénzügyileg a város helyzetét, mert 
tökéletesen eladósították, és akkor még nem 
beszéltünk azokról a hatalmas pénzhiányok
ról, amik például a metróépítés számláihoz 
majd hiányoznak, nem beszéltünk a meg
kezdett, de megfelelő alapok nélküli és szak
szerűtlenül organizált beruházásokról sem, 
és arról sem, hogy a közszolgáltató cégek és 
működése és általában a budapesti közszol
gáltatás forráshelyzete milyen állapotba ke
rült, tehát a működésre kell koncentrál

nunk. A mi fiókjaink is tele vannak nagy
vonalú álmokkal, tévednek, amikor azt gon
dolják, hogy nem, csak mi nem szaladgálunk 
a bulvársajtóhoz, amíg nincsenek meg a meg
felelő alapok. Ezen kívül át kell strukturálni 
a város és a fővárosi önkormányzat teljes 
rendszerét, el kell választani a megrendelői 
szerepkört a végrehajtói, illetve ellenőrzői 
szerepköröktől, nem véletlenül mondom, 
hogy a kontrolling szerepeket át kell enged
ni az ellenzéknek, ez politikailag is kamato
zik. Ebben a ciklusban ez egyáltalán nem 
történt meg, a szocialisták és szabaddemok
raták önmaguknak tartották fenn az ellenőr
zés jogát, hogy csak egy példát mondjak: a 
BKV tíztagú felügyelő-bizottságában össze
sen egyetlen ellenzéki helyet biztosítottak. 
Elegendő egyébként most a demokráciát fél
tő szocialisták hiteltelenségéhez annyit java
solni, hogy lapozza fel bárki a közgyűlési 
jegyzőkönyveket, nézze meg a bizottságok, 
felügyelő-bizottságok, igazgatótanácsok ösz- 
szetételét, az ellenzéki előterjesztések sorsát, 
látni fogja, hogy milyen szánalmas módon 
prédikált vizet és ivott bort az MSZP
-  H ogyan  tud ja  védeni a nem zeti érdekeinket a 
rem ényeink szerin ti fővárosi vezetés a z  őszi v á 
lasztások u tán a kü lfö ld i partnerekkel szem ben?
-  Az egy fontos elem, amiről beszél, a köz- 
szolgáltató cégek egy részének meglehetősen 
kétes privatizációjának ügyei, ahol a város 
érdekei nem érvényesültek. Mi természetes, 
hogy nem fogunk verőembereket küldeni 
senkire, de tárgyalóasztalhoz fogunk ülni, 
mert ezek a privatizációs szerződések ilyen 
tartalommal nem maradhatnak meg. Ha kul
turáltan meg lehet egyezni, akkor örülünk, 
ha nem, akkor a jogászaink meg fogják talál
ni, hogy a külföldi partnerek hol, hány alka
lommal és hogyan sértették meg ezeket a 
szerződéseket. Stratégiai cégekről van szó, 
én egyáltalán nem vagyok befektető ellenes, 
vagy, ahogy mondani szokták, idegenellenes, 
erről szó nincsen, de úgy hiszem, a budapes
tiek azt várják tőlem, hogy a város érdekeit 
érvényesítsük, tehát a külföldi profitérdeke
ket nagyon szívesen tiszteletben tartjuk, 
ezek mindig állhatnak fontossági sorrend
ben a második helyen úgy, hogy a város érde
ke minden esetben ezeket az érdekeket meg
előzi.
-  Tavasszal a  M agyar F órum  vá lasztási kü lön-  
szám ai összesen egym illió példányban  lettek te
rítve, abból a  m egfontolásból, hogy fe ln y issa  a z  
emberek szemét. Talán nem  vagyok szerénytelen, 
ha úgy vélem, azért ez  is bejátszott abba, hogy m i
lyen végeredm ény született. M i  m ár m ost készü 
lü n k  a z  őszi választásokra is, mert a z  ördög nem  
alszik.
-  Valóban így van, ahogy elmondta, minden 
segítségre szükség van, senkit nem becsülök 
le, viszont alig hiszem, hogy a budapesti szo
cialisták valamit is fel tudnának hozni hitelt

érdemlő módon a 
mentségükre...
-  A z é r t  p róbá lnak  
ezt-azt, pl. a z  ingyen 
B K V -jegyet, am i maga a kész röhej.
-  Azért az mégiscsak vicces, hogy ugyanaz az 
ember pár héttel előbb szerződést írt alá a 
fővárossal arról, hogy a tarifákat rendszere
sen és hosszútávon emelni kell. Én nem aka
rok olyan fröcsögést rendezni, ahogy ők te
szik, mindenki vonja le a következtetéseit, 
akár a képességek, akár a következetesség 
tekintetében. Azt hiszem, hogy nem magya
rázható meg az, ami a városban az elmúlt 15 
évben történt. Ha valakik 15 év alatt nem 
tudják a programjukat megvalósítani, sze
rencsésebb, ha szerényen viselkednek, és 
nem próbálják az ellenfeleiket felöltöztetni a 
sátán ruhájába.
-  F rakcióvezető  úr, még hátravan a metró-ügy.
-  Említettem, nem tudni, hogy a számlákat 
miből fogjuk kifizetni, ezért ajánlom, hogy 
kérjük fel Demszky Gábor főpolgármestert 
metró-biztosnak, hiszen ő mindig azzal biz
tat bennünket, hogy nemcsak az első, hanem 
a második szakaszra is megvan a pénz. 
Amennyiben ez így van, akkor fel fogom 
kérni a jelenlegi főpolgármestert, mivel 
elkötelezett Budapest érdekei iránt, segítsen 
ezeket a pénzeket megtalálni, mert rajta kí
vül nem sokan látják jelenleg.
-  H ogyan  készü lnek a z  e lkövetkezendő  hetekre, 
hónapokra? F elkészü ltek?A rra  gondolok, hogy 
m egindu l m a jd  a z  áskálódás, és ez  a  szakszerű  
fe lkészü lést elnyom hatja.
-  Az áskálódások nagy részének értelmi ala
pon vége van, most már a legvakmerőbb re
ménykedők is szombat óta feladhatják a re
ményt a jelölést illetően, tudom, hogy nehéz 
ezt tudomásul venni olyan köröknek, akik a 
liberalizmust összekeverik az anarchiával és a 
sokszínűséget a teljes rendetlenséggel, de biz
tosan lesz a kampányban áskálódás, látva a 
szocialisták kétségbeesett kapkodását. Én azt 
hiszem, képes leszek higgadtan végigcsinálni 
ezt az időszakot, arról fogok beszélni, hogy 
mit, miért, hogyan fogok másként csinálni, a 
fröcsögést, a jajongást, az állandó kilincselést, 
hogy jaj, Istenem, mindegy, hogy mi lesz, csak 
ne a Fidesz, ne a Tarlós jöjjön, ezt a koncep
ciónélküli gyűlölködő viselkedést, azt hi
szem, figyelmen kívül fogom hagyni.
-  V a n n a k  önnek  a F id e s z -K D N P -n  k ív ü l  
szövetségesei?
-  A Fidesz-KDNP-n kívül képes vagyok 
megszólítani, ahogy az mindig is volt, a hig
gadtan gondolkodó, valódi nép-nemzeti, és a 
valódi baloldali érzelműeket, és amennyire 
én tudom, az ország legnagyobb civil szerve
zete is egyhangúlag az én támogatásom mel
lett döntött.
R á n k  szám íthat, sok sikert k ívá n u n k . 
Köszönöm a lehetőséget.
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Szuszlov és Lukács György
Rajnai Sándor ment Nagy Imréért 
Romániába, és bilincsbe verve 
hozta haza. Akkor már bizonyos 
döntések megszülettek az SZKP- 
nál is meg az MSZMP-nél is. Bíró
ság elé állítják Nagy Imrét és kö
rét. Csak az nem volt eldöntve, 
hogy kik tartoznak ehhez a kör
höz, és ki volt „az ellenforrada
lom” szellemi előkészítője. Nagy 
Imrét és Lukács Györgyöt együtt 
emlegették.

Rajnai teljesítette a rábízott fel
adatot, majd a rendszerváltás ide
jén félelmében Amerikába távo
zott, ott sem érezte magát bizton
ságban -  pedig a fene sem akarta 
akasztani -, és Izraelben nyert vég
ső menedéket, majd később „nyu
galmat”.

Abban az időben Szuszlov gyak
ran megfordult Budapesten. Szent
endrén lakott egy pártvillában, in

nen osztotta a tanácsot magyar elv
társainak, és itt hozott döntéseket.

Nem kell előreszaladni a törté
nelemben, de meg kell jegyezni, 
hogy hosszú időn keresztül nem 
dőlt el, kik a „bűnösök” és milyen 
ítélet szülessen. Majd 1958-ban 
Hruscsov Szófiában mondott egy 
beszédet. Kijelentette, hogy a szo
cializmusra nézvést a legnagyobb 
veszélyt a revizionizmus jelenti. 
Nem sokkal korábban, 1956 feb
ruárjában, a XX. kongresszus ide
jén még a veszedelmet a szektáriá- 
nizmusban látta. Változott az idő. 
A Hruscsov-beszéd után Buda
pesten remegve futott végig a hír: 
akasztani fognak 1956 megtorlása
ként. Különböző listákat írtak ösz- 
sze Kádár és Biszku meg Kállai 
Gyula is. Perbe akarták vonni Lu
kács Györgyöt, az „ellenforrada
lom” szellemi előkészítőjét, Nagy

Imre tettestársát. Lukács György 
nem volt Nagy Imre tettestársa. 
Lukács György nem készítette elő 
az 1956-os „népfölkelést”. A ter
vezetek Szuszlov asztalára kerül
tek. Szuszlov kijelentette: Lukács 
Györgyöt az egész világon legfel
jebb háromezer ember olvassa, 
nem több. Nevét sem ismerik. Lu
kács Györgyről nem hallottak a 
magyar munkások és értelmiségi
ek. Az ő perbe fogása és felakasz
tása nem rémíti a magyar felkelő
ket, a magyar népet. Szuszlov vé
lekedése szerint Lukács György 
„bántalmazása” Nyugaton viszont 
nagy vihart kavarna a párizsi, a 
berlini és a New-York-i körökben. 
A zsidók nagy felhajtást és ricsajt 
csinálnának. Felejtsék el a magyar 
elvtársak Lukács György elítélé
sét. És Lukács György megmene
kült. A rendszer soha nem fogadta

vissza a filozófust száz százaléko
san, de könyveit kiadták, élni, meg
nyilatkozni engedték. Erről tanús
kodik Lukács halála előtti interjú
ja is, amelyet Eörsi Istvánnak adott 
„A meggondolt gondolat” címen. 
Ez az interjú Magyarországon nem 
jelent meg. Az újvidéki Új Simpo- 
sion közölte teljes terjedelemben. 
Lukács György védettséget élvez
vén nem lett a Nagy Imre-per má
sodrendű áldozata, noha először Bisz- 
kuék ezt a szerepet szánták neki.

Aztán eljött 1958. június 16., és 
kivégezték Nagy Imrét, Gimest, 
Maiétert. Előtte a kényszertáplá
lás során vastag csövet nyomtak le 
Losonczi Géza nyakán, és megful
ladt a börtönben. Szilágyi a Nagy 
Imre-féle titkárság vezetője ha
sonlóképpen járt. Először az elkü
lönített per során darabosra törték 
csontjait, majd felakasztották. Az

56-os megtorlás áldozatainak dön
tő többsége munkás volt, paraszt 
volt, zömében kétkezi ember. Akadt 
közöttük néhány megrögzött ér
telmiségi, többek között a színhá
zi rendező zsidó Földes és még 
többen mások. Lukács műveit ké
sőbb sem olvasták sokan, de azért 
terjesztették. Amikor új kiadás
ban megjelent „Az Esztétikum sajá
tossága” című műve, azt Karinthy 
Ferenc elolvasta, és kijelentette: 
életének legpocsékabb ízlésű em
bere Lukács György.

Ennyi a történet, a szél elfújta, a 
hó befedte, de Lukács György 
nem volt hőse a magyar történe
lemnek. Semmi köze nem volt 
hozzá. Ha csak annyi nem, hogy 
népbiztos helyettesként 1919-ben, 
a Tanácsköztársaság idején löve
tett magyarokra.

-  bégyé -

Szabadi Vera
Kiemelés


